

ما وراء قاعة الدراسة

BEYOND THE
CLASSROOM

newsletter

Dear colleagues,

الزملاء الأعزاء،

Welcome back after the first-semester break! We hope you had a refreshing and enjoyable holiday.

عودًا حميدًا بعد عطلة الفصل الدراسي الأول! نأمل أن تكونوا قد حظيتم بإجازة سعيدة ومريحة.

As we reflect on a semester filled with achievements and milestones, it concluded with vibrant Qatar National Day celebrations in our schools, inspiring our students with pride in their heritage and a strong connection to their Qatari identity.

وها نحن نطوي فصلًا دراسيًا كُمل بالإنجازات والنجاحات، واختتم باحتفالات مميزة داخل مدارسنا بمناسبة اليوم الوطني لدولة قطر غرست في قلوب طلابنا الفخر والاعتزاز بتراثنا وهويتنا القطرية.

With renewed energy and enthusiasm, we embark on the second semester, prepared to strive for even greater success and excellence in our educational journey. This month holds special significance for our educational community as we celebrate the "International Day of Education" on 23 January, under the theme "Education is Everyone's Responsibility".

نستهل الفصل الدراسي الثاني بروح من الحماس والطاقة، عازمين على تحقيق المزيد من النجاحات والتميز في رحلتنا التعليمية. نتمنى لكم فصلًا دراسيًا مليئًا بالعطاء والإبداع! يعد هذا الشهر مميزًا لمجتمعنا التعليمي إذ نستعد لفعالية اليوم الدولي للتعليم في 23 يناير تحت شعار "التعليم مسؤولية الجميع".

Let us take this opportunity to reaffirm our collective duty to enhance education and ensure that every student has the chance to achieve their dreams and aspirations.

لنتنهنز هذه الفرصة ونجدد مسؤوليتنا المشتركة في تعزيز التعليم وتوفير الفرص الممكنة لجميع طلابنا لتحقيقًا لأحلامهم وطموحاتهم.

Wishing you a semester full of inspiration and achievement!

Warm regards,
The Pre-University EduNation Team

مع تحيات،
فريق عمل نشرة أخبار مجتمع التعليم

الفعاليات القادمة UPCOMING EVENTS

اليوم الدولي للتعليم
International Day of Education

23 يناير
23 January

اليوم الرياضي لدولة قطر
Qatar National Sports Day

11 فبراير
11 February

منتدى التعليم و التعلم 2025
Teaching & Learning Forum 2025

23 فبراير
23 February

حفل تكريم مدارس مؤسسة قطر 2025
QFS Commencement Ceremony 2025

28 مايو
28 May



معهد التطوير التربوي
Education Development Institute
عضو في مؤسسة قطر
Member of Qatar Foundation

اضغط هنا لعرض الجدول الزمني معهد التطوير التربوي لفرص التعلم المهني
Click here to view the EDI Calendar for Professional Learning Opportunities

الإنجازات (أغسطس - ديسمبر) ACHIEVEMENTS AUG - DEC

الأنشطة الطلابية والمشاركة
المجتمعية
Student Activities & Community
Engagement (SACE)

Events
16

Student
Engagement
4,000

معهد التطوير التربوي
Education Development
Institute

Events
35

Attendees
2,514

مشاركة سراج في احتفالات اليوم الوطني

شارك "سراج" في احتفالات منطقة مشيرب باليوم الوطني ضمن فعاليات برنامج "ساعة وساعة" التي أقيمت تحت شعار "هويتنا في تراثنا". وشملت الفعالية مجموعة متنوعة من الأنشطة الترفيهية، مثل الألعاب والمسابقات والعروض الشعرية. استحوذت شخصيتا "سراج" المحبوبتان، راشد ونورة، على اهتمام الحضور، حيث لقيتا تفاعلاً كبيراً وحماًساً من الجمهور.

Siraj Celebrates QND Festivities

Siraj took part in Msheireb's Qatar National Day celebrations, organized by the Hour and Hour program under the slogan, "Our Identity is in Our Heritage". The event featured various activities, including games, competitions, and poetry recitals. Siraj's beloved characters, Rashid and Noura, stole the spotlight as attendees eagerly engaged with them.



أخبار التعليم ما قبل الجامعي

KUE News



احتفالات اليوم الوطني بأكاديمية قطر - الخور QND's Celebrations at QAK



احتفلت أكاديمية قطر - الخور باليوم الوطني لدولة قطر عبر تنظيم مهرجان مميز حافل بالأنشطة والعروض المتنوعة. أسهم طلاب المرحلتين المتوسطة والثانوية في تنظيم الفعالية، بينما أبدع طلاب المرحلة الابتدائية في تقديم عرض مسرحي للأهالي، مستعرضين مواهبهم، ما أضاف لمسة خاصة ومميزة على أجواء الاحتفال.

QAK celebrated Qatar National Day with a vibrant festival with engaging activities, displays, and performances. While Senior School students participated in organizing the event, Primary School students showcased their talents through a special theatrical performance for parents, adding a unique and festive touch to the celebrations.



مسيرة طلابية بأجواء اعتزازية! QAW Parade!



على مدار ثلاثة أشهر، خضع طلاب أكاديمية قطر - الوكرة لتدريبات مكثفة بإشراف الحرس الأميري للتدرب على المسير العسكري أظهر طلابنا تفانيًا كبيرًا وعملاً جادًا خلال التدريب، إذ قاموا بمسيرة عسكرية داخل الأكاديمية بالزي التقليدي عبرت عن اعتزازهم لتراث قطر العريق. نحن فخورون جدًا بطلابنا وبروحهم العالية!

Over the course of three months, students from Qatar Academy - Al Wakra trained under the expert supervision of the Amiri Guards. Our students demonstrated remarkable dedication and hard work throughout the training, culminating in a military march at the academy where they wore traditional attire that proudly reflected Qatar's rich heritage. We are incredibly proud of our students and their high spirits!



اليوم الوطني في أكاديمية قطر - مشيرب Qatar National Day at QAM



احتفلت أكاديمية قطر - مشيرب باليوم الوطني لدولة قطر من خلال عروض موسيقية وشعرية قدمها الطلاب، استمتع خلالها الأهالي بعروض مميزة تجسد روح التراث القطري وتعكس الفخر والانتماء للوطن، احتفاءً بتاريخ قطر وثقافتها العريقة. كما تم بالتعاون مع رابطة أولياء الأمور تجهيز أركان تفاعلية للأطفال لخلق أجمل اللحظات والذكريات.

QAM celebrated Qatar National Day with vibrant music and poetry performances by students, beautifully showcasing Qatari heritage. Families gathered to enjoy a heartfelt celebration of pride and tradition, honoring the nation's rich culture. In collaboration with the PTA, the school organized interactive corners for children to create lasting memories.



تدريب الطلاب في المدرسة الثانوية 2025/2024 High School Internship 2025/2024



أكمل طلاب المدرسة الثانوية أول تدريب داخلي لهم بنجاح، مما أتاح لهم فرصة اكتساب رؤية قيمة حول الحياة المهنية. خلال هذه التجربة، تعلموا أهمية الالتزام بالتعليمات وتنفيذ المهام بفعالية في بيئة العمل.

Our high school students successfully completed their first internship, gaining invaluable insights into the professional world. Through this experience, they learned the significance of following instructions, executing tasks effectively, and growing both personally and professionally.



الجسر الأكاديمي يحتفل باليوم الوطني لدولة قطر The Academic Bridge Program Celebrates Qatar National Day



احتفل الجسر الأكاديمي باليوم الوطني لدولة قطر بروح من الفخر والوحدة، حيث زين الحرم الجامعي بالألوان الوطنية. اجتمع الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفون للتعبير عن ولائهم وحبهم لقطر. شمل الاحتفال فعاليات متنوعة تعكس ثقافة قطر وتاريخها، مما عزز روح الانتماء والوحدة بين الجميع.

ABP celebrated Qatar National Day with a vibrant display of pride and unity, as the campus was beautifully adorned in the nation's colors. Students, faculty, and staff came together to express their love and loyalty to Qatar. The event featured activities highlighting Qatar's rich culture and history, fostering a deep sense of belonging and unity among all participants.



احتفال اليوم الوطني في أكاديمية قطر للعلوم والتكنولوجيا QAST Qatar National Day Celebration



استضافت أكاديمية قطر للعلوم والتكنولوجيا احتفالاً مميزاً باليوم الوطني لدولة قطر. تضمن الحفل مجموعة من الأنشطة التي تحتفي بثراء الثقافة والتراث القطري، من الفنون التقليدية إلى التجارب التفاعلية والمأكولات المحلية. وقد أضفى الاحتفال أجواءً من الفرح والفخر، معبراً عن الاعتزاز بهذه المناسبة الوطنية المميزة.

QAST hosted a Qatar National Day celebration, featuring booths and activities that honored Qatari culture and heritage. The event included traditional arts, interactive experiences, and local cuisine, creating a joyful atmosphere as everyone came together to commemorate this special occasion.



مسرحية العرائس "أبطال قطر" تعزز حب الوطن "Qatar Heroes" Puppet Show fosters patriotism



في إطار تعزيز القيم الوطنية، قدمت أكاديمية قطر لتدريب المربيات مسرحية "أبطال قطر" بمناسبة اليوم الوطني، مستهدفة الأطفال في أكاديمية قطر - الدوحة ومركز التعليم المبكر. استخدمت المسرحية أسلوب العرائس لتسليط الضوء على حب الوطن والاعتزاز بالهوية القطرية، ونجحت في إيصال رسائل وطنية من خلال شخصيات مرحة وقصص ملهمة.

Qatar Nanny Training Academy (QNTA) presented the puppet show "Qatar Heroes" targeting children at Qatar Academy Doha (QAD) and the Early Education Center (EEC). Through the engaging medium of puppet theater, the show highlighted themes of patriotism and Qatari identity, effectively delivering national messages with lively characters and inspiring stories.



الأمسية الشتوية "ذكرياتنا" تحتفي بتراث قطر The Winter Serenade "Thikryatna" Celebrates Qatar's Heritage



احتفت الأمسية الشتوية الأولى "ذكرياتنا" بتراث قطر العريق ووحدها الوطنية، حيث جسدت روح اليوم الوطني وعززت الفخر بالهوية القطرية. شارك في العرض 274 طالباً من 8 مدارس تابعة لمؤسسة قطر، وقدموا 7 أغاني تراثية ووطنية بمصاحبة عزف حي على الآلات العربية من طلاب أكاديمية قطر للموسيقى.

The Winter Serenade: Thikryatna, showcased at the Al Ghorra event, brought together 247 students from 8 Qatar Foundation schools. Accompanied by live Arabic instrumentals from Qatar Music Academy, the students performed 7 songs that celebrated Qatar's rich heritage and unity. This remarkable performance beautifully embodied the spirit of Qatar National Day, instilling pride in the nation's traditions and culture.

PRE-UNIVERSITY

نشرة أخبار مجتمع التعليم

EduNation

ريادة التعلم Leading Learning

نراكم في العدد القادم من هذه النشرة الإخبارية
SEE YOU IN THE NEXT EDITION OF THIS NEWSLETTER

